



Assistance Association for Political Prisoners (Burma)

နိုင်ငံရေးအကျဉ်းသားများ ကူညီစောင့်ရှောက်ရေးအသင်း (မြန်မာနိုင်ငံ)

P.O Box 93, Mae Sot, Tak Province 63110, Thailand

E-mail: info@aappb.org, info.aappburma@gmail.com Website: www.aappb.org



လက်ရှိအခြေအနေ အကျဉ်းချုပ်

၂၀၁၆ ခုနှစ်၊ မတ်လကုန်တွင် မြန်မာနိုင်ငံ အကျဉ်းထောင်များ အတွင်း နိုင်ငံရေးအကျဉ်းသား စုစုပေါင်း ၉၉ ဦး အကျဉ်းကျခံနေရပြီး နိုင်ငံရေး တက်ကြွလှုပ်ရှားသူ ၄၂၈ ဦးတို့သည် နိုင်ငံရေး လှုပ်ရှားမှု များကြောင့် လက်ရှိအချိန်တွင် တရားရင်ဆိုင်နေရပါသည်။ တရား ရင်ဆိုင်နေရသော တက်ကြွလှုပ်ရှားသူ ၄၂၈ ဦးထဲမှ ၁၃၀ ဦး သည် အကျဉ်းထောင်တွင်းမှနေ၍ တရားရင်ဆိုင်နေရသည်။

မတ်လ ၂၀၁၆ ခုနှစ်၊ နိုင်ငံရေး အကျဉ်းသားများ အခြေအနေပြ လစဉ်အစီရင်ခံစာ

မာတိကာ

- တစ်လအတွင်း သုံးသပ်ချက်
- မတရားထိန်းသိမ်းခံရခြင်းများ
- ထောင်ဒဏ်ချမှတ်ခံရခြင်းများ
- ထောင်မှ လွတ်မြောက်မှုများ
- ထောင်တွင်း အခြေအနေများ
- နိုင်ငံရေးနှင့် နိုင်ငံသားတို့၏ လွတ်လပ်ခွင့်အပေါ်တားမြစ်ခြင်းများနှင့် ဆန္ဒထုတ်ဖော်မှုများ၊
- လူ့အခွင့်အရေးနှင့်ဆိုင်သော ဆက်စပ်သတင်းများ
- နိဂုံးချုပ်နှင့် သုံးသပ်ချက်
- အရေးပါသည့် ဆက်စပ်သတင်းများဖတ်ရန် Links

တစ်လအတွင်း သုံးသပ်ချက်

၂၀၁၆ ခုနှစ်၊ မတ်လတွင် နိုင်ငံရေးတက်ကြွလှုပ်ရှားသူ စုစုပေါင်း ၉ ဦး ဖမ်းဆီးခံခဲ့ရသည်။ တက်ကြွလှုပ်ရှားသူ ၃၀ ဦး ပြစ်ဒဏ်ချမှတ်ခံခဲ့ရပြီး နိုင်ငံရေးအကျဉ်းသား ၁၁ ဦး ပြန်လည် လွတ်မြောက်လာခဲ့ပါ သည်။ နိုင်ငံရေး အကျဉ်းသား ၁၀ ဦးမှာ ကျန်းမာရေး ဆိုးရွားလျက် ရှိကြောင်း သိရှိရပါသည်။ ယခုလတွင် တက်ကြွလှုပ်ရှားသူ ၈ ဦးသည် တရားစွဲ ဆိုခံခဲ့ရသည်။

အင်းစိန်ထောင်၌ အကျဉ်းကျခံခဲ့ရသော နိုင်ငံရေး အကျဉ်းသားဟောင်း တစ်ဦးဖြစ်သူ ဦးထင်ကျော်သည် NLD ဦးဆောင်သည့် လာမည့် အစိုးရ သစ် လက်ထက်တွင် ပထမဆုံးသော အရပ်သားသမ္မတအဖြစ် မတ်လ ၉ ရက်နေ့တွင် ရွေးကောက်တင်မြှောက်ခြင်းခံခဲ့ရသည်။ နိုင်ငံရေး အသွင်ကူးပြောင်း လျက်ရှိနေပြီး ဦးသိန်းစိန်အစိုးရ၏ နောက်ဆုံးကျန် ရှိသောရက်များအတွင်း သမ္မတလွတ်ငြိမ်းချမ်းသာခွင့်အတွက် မျှော် လင့်ခဲ့သော်လည်း နိုင်ငံရေး လှုပ်ရှားသူများကို ဖမ်းဆီးရန် ငြိမ်းချမ်းစွာ စုဝေးခွင့်နှင့် စီတန်းလှည့်လည်ခွင့် ပုဒ်မ ၁၈၊ ဆက်သွယ်ရေးဥပဒေ၊ မတရားအသင်းအက်ဥပဒေနှင့် လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးဥပဒေများကို ဆက် လက်အသုံးပြုနေခဲ့သည်။

မတ်လ ၁၀ ရက်နေ့သည် လက်ပံတန်း၌ ကျောင်းသားများနှင့် ဝန်းရံသူ များကို လူမဆန်စွာ အကြမ်းဖက်ဖြိုခွင်းခဲ့သော တစ်နှစ်ပြည့်အထိမ်း အမှတ်နေ့ဖြစ်သည်။ အမျိုးသားပညာရေး ဥပဒေ ဆန့်ကျင်ဆန္ဒပြမှု တွင် ပူးပေါင်းပါဝင်ခဲ့ခြင်းအတွက် ဆန္ဒပြကျောင်းသားနှင့် ဝန်းရံသူ ၄၄ ဦးသည် ထိန်းသိမ်း ခံထားရဆဲဖြစ်သည်။ ဆန္ဒပြပွဲများတွင် ပူးပေါင်း ပါဝင်ခဲ့ခြင်းအတွက် ထိန်းသိမ်းခံထားရသော ကျောင်းသားလေးဦးသည် ၎င်းတို့၏ ပိုမိုဆိုးရွားလာသော ကျန်းမာရေးအခြေအနေများကြောင့် အာမခံရရှိခဲ့သည်။ သို့သော်လည်း ဆန္ဒပြပွဲများတွင် ပူးပေါင်းပါဝင် ခဲ့ခြင်းအတွက် မဖြိုးဖြိုးအောင်နှင့် ကိုနန္ဒစစ်အောင်တို့သည် ငြိမ်းစု၊စီ ပုဒ်မ ၁၈ ဖြင့် မတ်လ ၄ ရက်နေ့တွင် ထပ်တိုး တရားစွဲဆိုခံခဲ့ရသည်။ ၂၀၁၄ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ ၁၄ ရက်နေ့ မှ ၁၇ ရက်နေ့ထိ အမျိုးသား ပညာရေးဥပဒေ ဆန့်ကျင် ဆန္ဒပြပွဲတွင် ပါဝင်ခဲ့ခြင်းအတွက် ကိုကျော်ကိုကို၊ ကိုနေမျိုးဇင်နှင့် မမီးမီးတို့သည် ငြိမ်းစု၊စီပုဒ်မ ၁၈ ဖြင့် ထပ်တိုး တရားစွဲဆိုခံခဲ့ရသည်။ တက်ကြွလှုပ်ရှားသူများသည် လွန်ခဲ့ သော တစ်နှစ်ကျော်က မြို့နယ်အသီးသီးတွင် ဆန္ဒပြခဲ့ရာ၌ ပါဝင်ခဲ့ခြင်း အတွက် ဆက်လက် တရားစွဲဆိုခံရဆဲဖြစ်သည်။

လူမှုကွန်ရက်စာမျက်နှာတွင် ဦးသိန်းစိန်အစိုးရအား ဝေဖန်သော တက်ကြွလှုပ် ရှားသူများကို ထိန်းသိမ်းရန် ဆက်သွယ်ရေးဥပဒေကို ဆက်လက်အသုံးပြုလျက်ရှိခြင်းသည် ယခုလတွင် စိုးရိမ်ဖွယ်ရာဖြစ် သည်။ ကြက်ဖကြီး လူမှုကွန်ရက်စာမျက်နှာပိုင်ရှင်ဟု စွပ်စွဲခံထားရ သော ကိုလှဘုန်းသည် သမ္မတ ဦးသိန်းစိန်နှင့် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်တို့အား အသေရေဖျက်ခြင်းအတွက် မတ်လ ၉ ရက်နေ့ နှင့် မတ်လ ၃၁ ရက်နေ့တို့တွင် ရာဇသတ်ကြီးပုဒ်မ ၅၀၅/ခ၊ ဆက် သွယ်ရေး ဥပဒေ ၆၆/ဃ တို့ဖြင့် ထပ်တိုးတရားစွဲဆိုခံခဲ့ရသည်။ ယခုလတွင် ချင်းအမျိုးသားလေးဦးသည် ချင်းပြည်နယ်ဝန်ကြီး ချုပ်အား အသေရေဖျက်ခြင်းအတွက် ဆက်သွယ်ရေး ဥပဒေ ၆၆/ဃ ဖြင့် အမှုဖွင့်ခြင်း ခံခဲ့ရသည်။ လူမှုကွန်ရက်စာမျက်နှာတွင် ကာကွယ်ရေးဦး စီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်အား အသေရေဖျက်ခြင်းအတွက်

ဆက်သွယ်ရေးဥပဒေဖြင့် ထောင်ဒဏ် မြောက်လ ချမှတ်ခံထားရ သော မချောစန္ဒီထွန်းသည် လွတ်ရက်စေ့သဖြင့် ထောင်မှ လွတ်မြောက်ခဲ့ သည်။

ယခုလတွင် ရှမ်းပြည်နယ်မြောက်ပိုင်း၌ စစ်တပ်မှ အပြင်းအထန် ထိုးစစ် ဆင်လျက်ရှိပြီး ရွာသားတစ်ရာကျော်အား တအောင်လွတ်မြောက်ရေး တပ်မတော်ကို ပံ့ပိုးကူညီသည်ဟု စွပ်စွဲကာ မတရား ဖမ်းဆီးခဲ့သည်။ ထိုမျှသာမက ရခိုင်အမျိုးသား ၂၉ ဦးကိုလည်း ရက္ခိုင့်တပ်မတော်တွင် ပါဝင် သည်ဟု စွပ်စွဲကာ မတရားအသင်း အက်ဥပဒေဖြင့် ထောင်ဒဏ် သုံးနှစ်နှင့် ငါးနှစ် အသီးသီးချမှတ်ခဲ့သည်။ စစ်တပ်မှ ဖိအားပေးခြင်း ကြောင့် ရှမ်းညီညွတ်ရေးကောင်စီ အစည်းအဝေး ရပ်တန့်ခဲ့ခြင်းသည် ယခုလအတွက် စိုးရိမ်ဖွယ်ရာလည်းဖြစ်သည်။

၂၀၀၇ ရွှေ့ပါရောင် တော်လှန်ရေး၏ ဦးဆောင်သူတစ်ဦးဖြစ်ခဲ့သူ ဦးဂွမ္မီရ သည် နှစ်လနီးပါးကြာ ဖမ်းဆီးခံခဲ့ရပြီးနောက် သူ့အား ဆက်လက် ထိန်းသိမ်းထားရန် မတ်လ ၁၀ ရက်နေ့တွင် လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးဥပဒေ ဖြင့် တရားစွဲဆိုခဲ့သည်။ ဧပြီလတွင် သူ့အား ပြစ်ဒဏ်ချမှတ်မည်ဟု ခန့်မှန်းထားသည်။ အငြင်းပွားဖွယ် လက်ပံတောင်းတောင် ကြေးနီစီမံ ကိန်းအား ဆန့်ကျင်ဆန္ဒပြရင်း သေနတ် ထိမှန်သေဆုံးသွားခဲ့သော ဒေါ်ခင်ဝင်းသေဆုံးခြင်းအတွက် ၂၀၁၄ ခုနှစ်၊ ဒီဇင်ဘာလတွင် ငြိမ်းချမ်းစွာ ဆန္ဒပြရာ၌ ပူးပေါင်းပါဝင်ခဲ့၍ မတ်လ ၃၁ ရက်နေ့တွင် တစ်သီးပုဂ္ဂလ ကိုယ်စားလှယ် လောင်းဖြစ်ခဲ့သူ ဒေါက်တာမြတ်နုခိုင်အား ပုဒ်မ ၁၄၇ ဖြင့် အလုပ်ကြမ်းနှင့် ထောင်ဒဏ်တစ်နှစ်ချမှတ်ခဲ့သည်မှာလည်း ယခုလတွင် ဂရုပြုဖွယ်ရာဖြစ်သည်။

နှစ်လနီးပါးကြာ ထိန်းသိမ်းခံထားရပြီးနောက် ရခိုင် အမျိုးသားတစ်ဦးကို ရဲစခန်းသို့ လွှဲပြောင်း

မတ်လ ၂၂ ရက်နေ့တွင် မင်းပြားမြို့နယ်မှ အသက် ၂၅ နှစ်အရွယ်ရှိ ရခိုင်အမျိုးသားတစ်ဦးကို စစ်တပ်မှ နှစ်လနီးပါးကြာ ထိန်းသိမ်းထားပြီး နောက် ကျောက်တော်မြို့နယ်ရဲစခန်းသို့ လွှဲပြောင်းခဲ့သည်။ ဇန္နဝါရီလ ၂၈ ရက်နေ့တွင် ကိုဘိုသန်းကို ရက်စွဲလွတ်မြောက်ရေး တပ်မတော်နှင့် ဆက်သွယ်သည် ဟု သော သံသယဖြင့် ခမရ ၃၇၈ မှ ဖမ်းဆီးခဲ့သည်။ သူ့ကို မတရားအသင်းအက်ဥပဒေ ၁၇(၁)/၁၇(၂) ဖြင့် တရားစွဲဆိုသွားမည် ဖြစ်သည်။

ယခုလက်ရှိတွင် ကျောက်တော်ရဲစခန်း၌ ရခိုင်အမျိုးသားလွတ်မြောက်ရေးတပ်မတော်နှင့် ဆက်သွယ်သည်ဟုသော သံသယဖြင့် ထိန်းသိမ်းခံထားရသူ ၃၆ ဦးရှိသွားပြီ ဖြစ်သည်။

[၂၀၁၆ ခုနှစ်၊ မတ်လ ၂၃ ရက်၊ နိရဋ္ဌရာ/မြန်မာ](#)

ရှမ်းပြည်နယ်မြောက်ပိုင်းတွင် စစ်တပ်မှ ပြည်သူများကို မတရား ဖမ်းဆီးထိန်းသိမ်း

ရှမ်းပြည်နယ်မြောက်ပိုင်းတွင် စစ်တပ်မှ ထိုးစစ်ဆင်မှုများ စတင်ပြီး နောက် ကွတ်ခိုင်၊ နမ့်စန်နှင့် ကျောက်မဲမြို့နယ်များမှ ရွာသား တစ်ရာကျော်သည် မတ်လ ၆ ရက်နေ့နှင့် ၁၈ ရက်နေ့ကြားတွင် ဖမ်းဆီး၊ ထိန်းသိမ်းခံထားရသည်ဟု လူ့အခွင့်အရေးအဖွဲ့အစည်းများမှ မှတ်တမ်းပြုစုခဲ့သည်။

မတ်လ ၆ ရက်နေ့တွင် ကွတ်ခိုင်မြို့နယ်မှ ရွာသားလေးဦးကို တအာင်းအမျိုးသား လွတ်မြောက်ရေးတပ်မတော်နှင့် ဆက်သွယ်ခြင်းအတွက် အမှတ် ၉၉ ခြေလျင်တပ်ရင်းမှ စစ်သားများက ထိန်းသိမ်းခဲ့သည်။ ထိုထိန်းသိမ်းခံထားရသူထဲမှ ၁၆ ဦးကို လွှတ်ပေးခဲ့ပြီး လေးဦးကို ဆက်လက် ထိန်းသိမ်းထားခဲ့သည်။

မတ်လ ၉ ရက်နေ့တွင် ကွတ်ခိုင်မြို့နယ်၊ ကောင်းလိမ်းကျေးရွာရှိ အပြစ်မဲ့ရွာသား ၁၂ ဦးကို စစ်တပ်မှ ဖမ်းဆီးခဲ့သည်။

မတ်လ ၁၀ ရက်နေ့တွင် နမ့်စန် နှင့် ကျောက်မဲမြို့နယ်များမှ ဒေသခံ ၃၉ ဦး ဖမ်းဆီးခံခဲ့ရပြီး ၎င်းတို့ထဲမှ ၆ ဦးထိန်းသိမ်းခံခဲ့ရကာ ၃၃ ဦးသည် အတင်းအဓမ္မလုပ်အားပေးခိုင်းစေခြင်းကို ခံခဲ့ရသည်။

မတ်လ ၁၆ ရက်နေ့တွင် ကျောက်မဲမြို့နယ် ပါလိန်း၊ ပန်လုံ၊ ကျောက်ဖြူ၊ ကွင်းစလန်ရွာများမှ ရွာသား ၆၄ ဦးသည် ဖမ်းဆီးခံခဲ့ရသည်။

[၂၀၁၆ ခုနှစ်၊ မတ်လ ၂ ရက်၊ ဧရာဝတီ/မြန်မာ](#)

[၂၀၁၆ ခုနှစ်၊ မတ်လ ၁၇ ရက်၊ ဧရာဝတီ](#)

[၂၀၁၆ ခုနှစ်၊ မတ်လ ၂၁ ရက်၊ မြန်မာတိုင်း](#)

ထောင်ဒဏ်ချမှတ်ခံရခြင်းများ

ရခိုင်အမျိုးသား ၁၁ ဦး ထောင်ဒဏ်ချမှတ်ခံရ

မတ်လ ၃၁ ရက်နေ့တွင် ရက္ခိုင့်တပ်မတော်နှင့် ဆက်သွယ်သည်ဟု စွပ်စွဲခံထားရသော ရခိုင်အမျိုးသား ၁၁ ဦးကို မတရားအသင်းအက်ဥပဒေ ပုဒ်မ ၁၇(၁)၊ ၁၇(၂) ဖြင့် ကျောက်တော်မြို့နယ် တရားရုံးမှ ထောင်ဒဏ်အသီးသီးချမှတ်ခဲ့သည်။

ကိုထွန်းအောင်ဖြူ၊ ကိုကျော်ဝင်းနှင့် ကိုစိန်ကျော်သန်း တို့သည် မတရားအသင်း အက်ဥပဒေ ၁၇(၁)/(၂) ဖြင့် ထောင်ဒဏ် ငါးနှစ် ချမှတ်ခံခဲ့ရပြီး တစ်ခြားအမျိုးသား ရှစ်ဦးဖြစ်သည့် ကိုထွန်းစိုးနိုင်၊ ကိုထွန်းဝင်း၊ ကိုမင်းမင်းထွန်း၊ ကိုဝင်းမြင့်၊ ကိုဇော်လှိုင်၊ ကိုကျော်ဝင်းလှိုင်၊ ကိုသန်းဝင်းနှင့် ကိုတင်ရွှေ တို့သည် မတရားအင်း အက်ဥပဒေ ၁၇(၁) ဖြင့် ထောင်ဒဏ် သုံးနှစ်စီ ချမှတ်ခံခဲ့ရသည်။ ထို့နောက် ၎င်းတို့သည် စစ်တွေအကျဉ်းထောင်သို့ ပို့ဆောင် ခြင်းခံခဲ့ရသည်။

ကျောက်တော် မြို့နယ်တွင် ရက္ခိုင့်တပ်မတော်နှင့် ဆက်သွယ်ဟူသော သံသယဖြင့် ဖမ်းဆီး ခံထားရသော ရခိုင်အမျိုးသား ၃၆ ဦးထိ ရှိသွားပြီ ဖြစ်သည်။

<http://www.news-eleven.com/local/17198>

ဖြူးမြို့နယ် တစ်သီးပုဂ္ဂလ ကိုယ်စားလှယ်လောင်း ထောင်ဒဏ်ချမှတ်ခံရ

၂၀၁၅ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာ အထွေထွေ ရွေးကောက်ပွဲတွင် ပဲခူးတိုင်း၊ ဖြူးမြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်၌ တစ်သီးပုဂ္ဂလကိုယ်စားလှယ်လောင်းအဖြစ် ဝင်ရောက် ယှဉ်ပြိုင်မည့် ဒေါက်တာ မြတ်နုနိုင်ကို ရာဇသတ်ကြီးပုဒ်မ ၁၄၇ ဖြင့် အလုပ်ကြမ်းနှင့် ထောင်ဒဏ် တစ်နှစ်ကျခံစေရန် ဒဂုံမြို့နယ် တရားရုံးမှ မတ်လ ၃၁ ရက်နေ့တွင် အမိန့်ချမှတ်ခဲ့သည်။ သူမသည် မဲဆွယ်စည်းရုံးနေစဉ်ကာလတွင်း အောက်တိုဘာလ ၂၈ ရက်နေ့၌ ဖမ်းဆီးခံခဲ့ရပြီး ငြိမ်းစုပုဒ်မ ၁၈၊ ရာဇသတ်ကြီးပုဒ်မ ၁၄၇၊ ၁၅၅၊ ၂၉၄၊ ၃၅၃၊ ၅၀၅(ခ) တို့ဖြင့် တရားစွဲဆိုခံခဲ့ရသော်လည်း တရားရုံးမှ ထိုစွဲချက်များကို ပလပ်ခဲ့သည်။ လက်ပံတောင်းတောင် ကြေးနီစီမံကိန်းကို ဆန့်ကျင်ဆန္ဒပြရင်း သေနတ် ထိမှန်သေဆုံးခဲ့သော ဒေါ်ခင်ဝင်းအတွက် ၂၀၁၄ ခုနှစ်၊ ဒီဇင်ဘာလ ၂၉ ရက်နေ့တွင် လူတစ်ရာဝန်းကျင်ခန့် သည် တရုတ်သံရုံးရှေ့သို့ ချီတက် ဆန္ဒပြခဲ့ကြသည်။ ထိုဆန္ဒပြပွဲတွင် ပူးပေါင်း ပါဝင်ခဲ့ခြင်းအတွက် သူမသည် တရားစွဲဆိုခံခဲ့ရသည်။

[၂၀၁၆ ခုနှစ်၊ မတ်လ ၃၁ ရက်၊ ဧရာဝတီ](#)

ရခိုင်အမျိုးသား ၁၂ ဦးကို ထောင်ဒဏ်ချမှတ်

မတ်လ ၃၀ ရက်နေ့တွင် ရက္ခိုင့်တပ်မတော်နှင့် ဆက်သွယ်လျက် ရှိသည်ဟု စွပ်စွဲခံထားရသော ရခိုင်အမျိုးသား ၁၂ ဦးကို မတရားအသင်းအက်ဥပဒေ ပုဒ်မ ၁၇(၁)၊ ၁၇(၂) ဖြင့် ကျောက်တော်မြို့နယ် တရားရုံးမှ ထောင်ဒဏ်အသီးသီးချမှတ်ခဲ့သည်။ ၎င်းတို့သည် ရက္ခိုင့် တပ်မတော်မှဖြစ်သည်ဟု ဝန်ခံခဲ့၍ ယခုကဲ့သို့ ပြစ်ဒဏ်ချမှတ်ခံခဲ့ရခြင်း

ဖြစ်သည်။ ရက္ခိုင့်တပ်မတော်မှ ဒုတိယကြပ်အဆင့်ရှိ ကိုထွန်းနိုင်၊ တပ်ကြပ်အဆင့်ရှိ ကိုရွှေသိန်းနှင့် ကိုဇော်နိုင်ဦး တို့သည် မတရားအသင်း အက်ဥပဒေ ၁၇(၂) ဖြင့် ထောင်ဒဏ် ငါးနှစ် ချမှတ်ခံခဲ့ရသည်။ တစ်ခြား အမျိုးသား ကိုးဦးဖြစ်သည့် ကိုမောင်ကြီး၊ ကိုမောင်လေး၊ ကိုစိုးမြင့်သန်း၊ ကိုကိုလင်း၊ ကိုဇော်နိုင်သိန်း၊ ကိုစန်းရွှေမောင်၊ ကိုထွန်းဝင်းလှိုင်၊ ကိုအောင်ခင်ဝင်း၊ ကိုအောင်ဝင်းဌေး တို့ကို မတရားအင်း အက်ဥပဒေ ၁၇(၁) ဖြင့် ထောင်ဒဏ် သုံးနှစ်စီ ချမှတ်ခဲ့သည်။

စစ်တွေ၊ ဘူးသီးတောင်၊ တောင်ကုတ်၊ ကျောက်တော်၊ ကျောက်ဖြူနှင့် ရမ်းဗြဲမြို့နယ်များမှ ရခိုင်အမျိုးသား ၅၀ ဦးသည် ရက္ခိုင့်တပ်မတော်နှင့် ဆက်သွယ်ဟူသော သံသယဖြင့် ဖမ်းဆီးခြင်း ခံထားရသည်။

- [၂၀၁၆ ခုနှစ်၊ မတ်လ ၃၀ ရက်၊ ဘီဘီစီ/မြန်မာ](#)
- [၂၀၁၆ ခုနှစ်၊ မတ်လ ၃၀ ရက်၊ လွတ်လပ်သော အာရှအသံ/မြန်မာ](#)
- [၂၀၁၆ ခုနှစ်၊ မတ်လ ၃၁ ရက်၊ နိရုဇ္ဈရာ/မြန်မာ](#)
- [၂၀၁၆ ခုနှစ်၊ မတ်လ ၃၁ ရက်၊ ဒီဗွီဘီ/မြန်မာ](#)
- [၂၀၁၆ ခုနှစ်၊ မတ်လ ၃၁ ရက်၊ ဧရာဝတီ/မြန်မာ](#)
- [၂၀၁၆ ခုနှစ်၊ မတ်လ ၃၁ ရက်၊ အီလီစင်း](#)

အသရေဖျက်ခြင်းအတွက် ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ တွဲဘက် အတွင်းရေးမှူးကို ထောင်ဒဏ် ခြောက်လ ချမှတ်

လူမှုကွန်ရက် စာမျက်နှာတွင် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်အား အသရေ ဖျက်ခြင်းအတွက် မတ်လ ၂၈ ရက်နေ့တွင် ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ၏ တွဲဘက် အတွင်းရေးမှူးတစ်ဦးဖြစ်သူ ဦးသန်းထွန်းကို ကန်ကြီးထောင့်မြို့နယ် တရားရုံးမှ အလုပ်ကြမ်းနှင့် ထောင်ဒဏ် ခြောက် လ ချမှတ်ခဲ့သည်။ သူ့အား ထိုလူမှုကွန်ရက်စာမျက်နှာပိုင်ရှင်ဖြစ်သည် ဟု စွပ်စွဲကာ အောက်တိုဘာလတွင် တွဲလက်များ အခမဲ့ ပညာရေး ကွန်ရက်မှ စေတနာ့ဝန်ထမ်းဖြစ်သူ ကိုစည်သူအောင်မှ အမှုဖွင့်ခဲ့ခြင်းဖြစ် သည်။ ကန်ကြီးထောင့်မြို့နယ် တရားရုံး၌ လေးလကြာ တရားရင်ဆိုင်ပြီး နောက် ထိုကဲ့သို့ အမိန့်ချမှတ်ခံခဲ့ရခြင်း ဖြစ် သည်။

တရားလိုဖြစ်သူ ကိုစည်သူအောင်မှ တရားရုံး၏ ဆုံးဖြတ်ချက်ကို ကျေနပ်ကြောင်း ပြောကြားခဲ့သည်။

- [၂၀၁၆ ခုနှစ်၊ မတ်လ ၂၈ ရက်၊ ဧရာဝတီ](#)
- [၂၀၁၆ ခုနှစ်၊ မတ်လ ၂၈ ရက်၊ လွတ်လပ်သော အာရှအသံ/မြန်မာ](#)
- [၂၀၁၆ ခုနှစ်၊ မတ်လ ၂၈ ရက်၊ ဧရာဝတီ/မြန်မာ](#)
- [၂၀၁၆ ခုနှစ်၊ မတ်လ ၂၈ ရက်၊ မဏ္ဍိမ/မြန်မာ](#)
- [၂၀၁၆ ခုနှစ်၊ မတ်လ ၂၈ ရက်၊ The Voice/မြန်မာ](#)
- [၂၀၁၆ ခုနှစ်၊ မတ်လ ၂၉ ရက်၊ ဒီဗွီဘီ/မြန်မာ](#)

ရခိုင် ဒေသခံ နှစ်ဦးကို ထောင်ဒဏ်သုံးနှစ်ချမှတ်

ရခိုင်အမျိုးသားနှစ်ဦးဖြစ်သော ကျောက်တော်မြို့နယ်မှ ကိုကျော်မိုးလှိုင် နှင့် မင်းပြားမြို့နယ်မှ ကိုအောင်သန်းတင်တို့ကို ရက္ခိုင့်တပ်မတော်(AA) ဆက် သွယ်သည်ဟု စွပ်စွဲကာ ကျောက်တော်မြို့နယ်တရားရုံးမှ မတရား အသင်း အက်ဥပဒေ ၁၇(၁)၊ ၁၇(၂) ဖြင့် မတ်လ ၁၆ ရက်နေ့တွင် ထောင်ဒဏ် သုံးနှစ် ချမှတ်ခဲ့သည်။

၂၀၁၅ ခုနှစ်၊ ဧပြီလတွင် ကျောက်တော်မြို့နယ်၊ ပီရောင်းဒေသ၌ ရက်ရှည်တပ်မတော်နှင့် တပ်မတော်တို့ကြား တိုက်ပွဲများဖြစ်ပွားနေစဉ်တွင်း ၎င်းတို့ သည် ဖမ်းဆီးခံခဲ့ရသည်။ ၎င်းတို့၏ ရှေ့နေဖြစ်သူ ဦးထွန်းလှမှ ၎င်းတို့နှစ်ဦးသည် အထက်တရားရုံး၌ အယူခံဝင်လိမ့်မည်မဟုတ်ဟု ပြောကြားခဲ့သည်။

[၂၀၁၆ ခုနှစ်၊ မတ်လ ၁၆ ရက်၊ ဧရာဝတီ/မြန်မာ](#)

[၂၀၁၆ ခုနှစ်၊ မတ်လ ၁၆ ရက်၊ လွတ်လပ်သော အာရှအသံ/မြန်မာ](#)

[၂၀၁၆ ခုနှစ်၊ မတ်လ ၁၆ ရက်၊ နိရဇ္ဈရာ/မြန်မာ](#)

[၂၀၁၆ ခုနှစ်၊ မတ်လ ၁၇ ရက်၊ နိရဇ္ဈရာ](#)

[၂၀၁၆ ခုနှစ်၊ မတ်လ ၂၄ ရက်၊ မရှိမ](#)

ရက်ရှည်တပ်မတော်နှင့် ဆက်သွယ်ခြင်းအတွက် ရခိုင်အမျိုးသား လေးဦးကို ပြစ်ဒဏ်ချမှတ်

မတ်လ ၃ ရက်နေ့တွင် ကိုခိုင်ညိုမင်း ခေါ် ကိုအောင်ထွန်းမရ၊ ကိုသိန်းစိုး ခေါ် ကိုကျော်လှ၊ ကိုအုန်းခိုင် ခေါ် ကိုအုန်းခင် ခေါ် ကိုအုန်းတင်နှင့် ကိုစိုးမင်းထွန်းတို့ကို ရက်ရှည်တပ်မတော်နှင့် ဆက်သွယ်သည်ဟု စွပ်စွဲကာ မတရားအသင်းအက်ဥပဒေ ၁၇(၁)ဖြင့် ဘူးသီးတောင်မြို့နယ်တရားရုံးမှ ထောင်ဒဏ် သုံးနှစ်ချမှတ်ခဲ့သည်။ ၂၀၁၅ ခုနှစ်၊ ဇွန်လနှင့် ဇူလိုင်လကြားတွင် မြန်မာ-ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်နယ်စပ်၌ ၎င်းတို့ကို စစ်ထောက်လှမ်းရေးမှ ဖမ်းဆီးခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

[၂၀၁၆ ခုနှစ်၊ မတ်လ ၄ ရက်၊ နိရဇ္ဈရာ](#)

[၂၀၁၆ ခုနှစ်၊ မတ်လ ၄ ရက်၊ နိရဇ္ဈရာ/မြန်မာ](#)

[၂၀၁၆ ခုနှစ်၊ မတ်လ ၄ ရက်၊ လွတ်လပ်သော အာရှအသံ/မြန်မာ](#)

[၂၀၁၆ ခုနှစ်၊ မတ်လ ၄ ရက်၊ ဧရာဝတီ/မြန်မာ](#)

ထောင်မှလွတ်မြောက်မှုများ

နိုင်ငံရေးနှင့် နိုင်ငံသားတို့၏ လွတ်လပ်ခွင့်အပေါ် တားမြစ်ခြင်းများနှင့်
ဆန္ဒထုတ်ဖော်မှုများ

လူ့အခွင့်အရေးနှင့်ဆိုင်သော ဆက်စပ်သတင်းများ

နိဂုံးချုပ်နှင့်သုံးသပ်ချက်

အရေးပါသော ဆက်စပ်သတင်းများ ဖတ်ရှုရန် Links

